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Jihlava má nepochybně spous-
tu krásných míst. Bohužel 
má ale také dost těch méně 
krásných, snad by se dalo říci 
i ošklivých. V následujících 
vydáních Jihlavských novin se 
na tato místa, která oku příliš 
nelichotí, zaměříme a zkusíme 
zjistit, v čem spočívá největší 
problém.

Veronika Dawidowicz ז

Námět na první nepěkné místo Jih-
lavy, na které jsme se zaměřili, nám 
zavolala naše čtenářka Jana Dašková, 
která bydlí v lokalitě U Koželuhu.

„Odpadkový koš na cestičce k City 
Parku je stále přeplněný,“ stěžovala si 
obyvatelka Jihlavy. Během telefonátu 
také dodala, že právě tento koš je jedi-
ný pro ulice Fibichova a U Koželuhu 
a lidé tak často odpadky odhazují 
různě po zemi. 

„V této lokalitě prozatím neplánu-

JEDINÝ koš pro ulice Fibichova a U Koželuhu býval věčně přeplněn. Město navý-
šilo jeho vývoz, a tak se možná situace zlepší. Foto: Veronika Dawidowicz

Nehezká místa Jihlavy - 
odpadky kolem koše

Primátor přijde 
besedovat 

Spolek Nebojte se policie pořádá 
27. listopadu další besedu, a to nejen 
pro seniory, na které se účastníci 
dozvědí, na jakou sociální podporu 
máme aktuálně nárok, jak si o pod-
poru nejlépe požádat a jaké sociální 
služby jsou nám v Jihlavě k dispozi-
ci. Hlavním bodem setkání ale bude 
přítomnost pana primátora Ryšky, 
který se zájemci rád pobeseduje o 
tom, co se jim v Jihlavě líbí, popřípa-
dě i nelíbí. Beseda začne v 15 hodin 
v kongresovém sále Krajského úřadu 
Jihlava.  -ak-

Zemřel T. Fejfar, 
porevoluční 

politik
Ve věku 

72 zemřel 
Tomáš Fej-
far, bývalý 
poslanec za 
ODS a dlou-
holetý tajem-
ník poslanec-
kého klubu 

ODS. Tomáš Fejfar patřil mezi ty, 
kteří po Listopadu 1989 zakládali 
Občanské fórum (OF) v Jihlavě. 

Jeho úmrtí oznámil v úterý na 
platformě X (dříve Twitter) před-
seda ODS Petr Fiala. 

Tomáš Fejfar v prvních svobod-
ných volbách úspěšně kandido-
val v roce 1990 za OF do České 
národní rady. Poslancem byl zvo-
len i o dva roky později, tehdy 
již za ODS. Poté pracoval jako 
tajemník poslaneckého klubu 
ODS až do roku 2020, kdy odešel 
do důchodu. 

Na Jihlavu nikdy nezapomněl. 
Podpořil i udělení čestného 
občanství Pavlu Novákovi, vůdčí 
osobnosti jihlavského OF. 

„Pavla Nováka jsem poznal po 
podpisu manifestu HOS. Skoro ve 
všem jsme se lišili. Já divočák, on 
klidný a uvážlivý,“ napsal v rozho-
voru s Jihlavskými listy. 

V ODS Fejfar zůstal i přes růz-
né kauzy strany. Nejvíce jej zkla-
mal zakladatel ODS Václav Klaus. 
„Jeho postupná veřejná proměna 
byla největším zklamáním. Uvnitř 
bylo velmi brzy vidět osobnost-
ní rysy, které jeden psycholog mezi 
námi nazýval ´sociální inteligence 
nula!´“  -pk-

jeme umístit další odpadkové koše. O 
přeplňování zmiňovaného koše víme 
a nechali jsme v nedávné době navýšit 
frekvenci výsypu na třikrát týdně,“ 
vysvětluje Zuzana Krausová z odbo-
ru životního prostředí s tím, že se 
uvidí, zda to situaci pomůže. Odpad-
ky totiž často končí také v přilehlém 
Koželužském potoku. 

„Odhazování odpadu na zem nebo do 
potůčku umístění nových košů nevyřeší. 
Takovéto konání je především o morál-
ce daného člověka. Není přeci problém 
odpad poponést ke koši, případně kon-
tejneru,“ konstatuje Krausová.

Dalším problémem je, podle čtenář-
ky, také špatná práce SMJ, které při 
vývozu nechávají ladem ležet odpad-
ky, které nezodpovědní kolemjdoucí 
hodili mimo koš, případně ani neřeší 
odpad, který popadá během výsypu. 

„Pokud jakákoliv část odpadu vypad-
ne z nádoby anebo z koše při provádě-
ní jejich výsypu, mají naši pracovníci za 
povinnost ji samozřejmě uklidit,“ říká 
tiskový mluvčí SMJ Martin Málek a 
dodává, se na své zaměstnance neu-
stále apelují a provádějí kontroly 
jejich práce.

I úklid kolem košů by měl podle jeho 
slov být prováděn automaticky, je však 
prý ale také potřeba brát v potaz i fakt, 
že SMJ vyváží v katastru Jihlavy více 
než 800 košů. Některé z nich denně, 
jiné i třikrát týdně. „Při takto velkém 
počtu nádob není možné okolo nich 
důkladně uklízet v rámci vývozu a úklid 
je proto prováděn dalšími pracovníky 
SMJ,“ vysvětluje Málek. 

Podle Málka je ale problémem i 
to, že si mnozí občané pletou koše s 
kontejnery a popelnicemi a hází do 
nich velkoobjemový odpad nebo 
rovnou pytle odloží kolem košů. 
Často se prý ani nebojí ohnout nebo 
rovnou ulomit horní víka u košů, aby 
se jim tam odpad lépe vešel. „Násled-
ně poškozené koše musíme odvézt a na 
dílně v SMJ je opravovat,“ stěžuje si 
Málek na neohleduplnost některých 
spoluobčanů.

A jak to vidíte vy, naši čtenáři? 
Víte v Jihlavě o místě, které by 

mohlo být krásné a přesto tomu 
tak není? Napište nám na: dawi-
dowicz@jihlavske-listy.cz nebo 
volejte na 732 506 053.

TUTO fotku výrazně neestetického 
koše umístěného u budovy Horácké-
ho divadla nám zaslala Renata Pet-
ráňová.  

Česká pošta je stále kritizována za to, že neplní své služ-
by tak, jak by měla. Děje se tak i v Jihlavě. Například doru-
čovatelky mají házet výzvu o nezastižení adresáta do 
schránky automaticky, bez toho, aniž by zkusili na dotyč-
ného zazvonit. Je tedy k naštvání, když jste doma a odpo-
ledne zjistíte, že ve schránce najdete výzvu, že vás dopis 
čeká na poště.

O to nepříjemnější pak je, když se jedná například o psa-
ní od soudu, kde kolikrát záleží na každém dni. Ještě vět-
ším nemilým překvapením pak je, když výzvu naleznete 
ve schránce až o den později, ale s datem dne předcházejí-
cího, jako se to stalo jedné z našich čtenářek. 

Tu doručovatelka údajně, podle data na výzvě, neza-
stihla 12. září doma. Výzva se však ve schránce objevi-
la až 13. září.

O reakci jsme požádali  Českou poštu. „U soudních obsí-
lek je třeba zmínit, že v mnohých městech si soudní písemnosti 
soud zajišťuje po své linii,“ vysvětluje Ivo Vysoudil, specia-
lista pro komunikaci a tiskový mluvčí České pošty. Těžko 
říct, jak tomu bylo v tomto případě, kdy na adresu soudní 

obsílky standardně doručuje pošťačka.
Podle diskuze na sociálních sítích, kde během chvíle na-

skákalo více než sedmdesát komentářů, však opožděné 
výzvy nejsou ničím výjimečným. Dokonce se prý občas 
výzva ve schránce neobjevila vůbec a dotyčná ani neměla 
tušení, že zásilka už čeká na poště.

„Na dodejně v Jihlavě u listovních doručovatelů dlouho-
době evidujeme 35% absenci. I přesto je však veškerá pošta 
rozebírána a doručována v požadovaných termínech,“ uvá-
dí Vysoudil a dodává, že ani při pravidelných kontrolách 
neevidují žádné výrazné závady. 

Ani písemných, telefonických a z pošty předaných stíž-
ností prý není evidováno větší množství.

Balíky mají být doručovány standardním způsobem. 
Ovšem i to se rozchází se zkušenostmi některých Jihlava-
nů. „My měli ve schránce výzvu k vyzvednutí balíku na poště 
a důvod byl: Nemohli jsme Vám balík doručit, nebyla sjízdná 
silnice. Ale lístek doručit mohli. Tenkrát jsme se s paní na poš-
tě od srdce zasmáli, když si to četla,“ popisuje svou zkuše-
nost Miluše Matysová. -vd-

Pošťák někdy zvoní dvakrát, 
v Jihlavě spíš ani jednou

(Dokončení ze str. 1)
„Draka pouštím letos už po druhé,“ 

svěřila se šestiletá Markétka. Vypa-
dalo to ale spíš, že draka pouští tatí-
nek a Markétka s drakem pobíhá, aby 
vůbec vzlétl. „Je to taková zábava spíš 
pro rodiče,“ směje se tatínek roztomi-
lé holčičky.

Na obloze jsou vidět většinou spíše 
kupovaní draci. Přeci jen, létají lépe. 
Najdou se však i výjimky, utvořené 
z klasického papíru a špejlí. Mnoho 
dětí ale přiznalo, že klasické papíro-
vé draky na podzim ve školkách i ško-
lách vyrábí.

Draci létali...


